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Referat skolebestyrelsesmøde nr. 17 

Onsdag den 13. maj 2019 kl. 17.30– 20.00 på Skype 
Vi afvikler det over Skype 

 

Forældrerepræsentanter 
Tenna Stærmose: Alberte 7.b 
Rasmus Høiby: Erik 8.c Toke 6.c 
Nanna C. Olsen: Alice 6.b  
Mads K. Andersen: Mathilde 3.b Rasmus 7.b 
Mirsad Dajic: Lejla 3.c, Elma 4.b 
Vivi L. Christensen: Jonas 3.c Christian 5.c  - AFBUD 
Ariful Islam: Ashra 2.c 
Saiqa Qayyum Maya 5.b (Suppleant) - AFBUD 

Medarbejderrepræsentanter: 
Kim Truelsen, lærer  
Jørgen Pagh, pædagog 
Ledelsesrepræsentanter:  
Kristoffer Færkel, konstitueret skoleleder 
Sille Hvid, konstitueret souschef 
 
Elevrepræsentanter:  
Julie Myglegaard Vagner (8.b) - AFBUD 
Julius Karved Vinther (8.b -AFBUD 

Ordstyrer: Mads Referent: Sille 
 

     

  
 

Dagsordenpunkt og 
sagsfremstilling 

Type  Tid Referat 

1. Godkendelse af referat 
 

vedtagelse 
 

5 
min 

Referatet er godkendt. 

 
2. Nyt fra eleverne.  

 
Kristoffer og Sille fremlægger fra 
det afholdte elvrådsmøde i 
udskolingen. 
 

orientering 10 
min 

Der er blevet afholdt elevrådsmøde siden sidste 
SKB-møde. 
Eleverne gav overordnet udtryk for at 
fjernundervisningen har fungeret fint. Eleverne gav 
udtryk for, at de var blevet gode til at bruge 
hinanden og, at der i alle klasser er etableret 
digitale netværk, hvor de kan komme i kontakt med 
en lærer. 
I forbindelse med åbningen for de små elever, har 
eleverne mærket, at deres egne lærere ikke er til 
rådighed i samme grad, som før. 
Det blev også nævnt, at der har været en god 
udvikling i fjernundervisningen over tiden. 
De ældste elever gav udtryk, at de var ærgerlige 
over, at de ikke kunne afholde sidste skoledag 
(karameldag). 
Eleverne fortalte også om, hvordan 
karakterer/afgangsprøver, var en stor motivation 
og i forbindelse med aflysning af dette var 
motivationen faldet en smule.  

 

Et godt sted at være 
Et godt sted at lære 
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3. Status på genåbning for 

0-5 klasserne. 
Nu er vi kommet i gang og 
har været det i noget tid. 
Kristoffer orienterer om 
de oplevelser og 
justeringer der er blevet 
foretaget. 
Skolebestyrelsen melder 
ind med deres oplevelser 
af genåbningen nu vi er 
lidt længere inde i den. 

 

Orientering 
Gensidig 
drøftelse 

30 
min 

 
 
Punktet er slået sammen med punkt 4 (se referat 
herunder) 

4. Genåbning for 6-9 
klasserne. 
KF og Sille orienterer om 
de tanker der ligger lige 
nu for genåbningen for 
udskolingen. 

Orientering 30 
min 

Der er blevet oprettet et nødundervisningshold, for 
de elever som har sværest ved at blive 
fjernundervist. Dette har betydet, at 17 elever er 
mødt op hver dag, og har arbejdet på skolen 4 
timer om dagen med en lærer. 
 
På mandag den 18.maj åbner skolen op for 
udskolingen, som skal undervises 4 timer om 
dagen. Undervisningen kommer til at lægge fra 
klokken 10 – 14 for at mindske belastningsgraden 
på håndvaske mm. Dette er besluttet på tværs af 
alle skolerne i Gladsaxe Kommune. 
 
De nye retningslinjer fra Sundhedsstyrelsen 
medfører, at vi har lokaler og voksne nok til at 
kunne dække undervisningen og stadig leve op til 
kravene (1 meter mellem hver elev).  
Vi inddrager Gyngemosehallen og idrætshallerne 
for at kunne overholde afstandskravene. 
De etablerede grupper i indskolingen bliver 
ligeledes opløst og der bliver dannet nye – større 
grupper.  
Skolen kan umiddelbart ikke tilbyde et bord til 
hvert barn (man kan ikke dele et bord og stadig 
overholde afstandskravene). 
 
Medarbejderne er fuld gang med at forberede at 
kunne tage godt i mod de store elever på mandag. 
Der kommer information ud til alle elever og 
forældre før weekenden. 
 
Vi satser lige nu på, at denne struktur kan køres 
frem til sommerferien. Derfor har vi indtænkt 
1.junibørnene i planen og den årlige lokalerokade. 
Eleverne kommer derfor til at møde op i de lokaler, 
som de skal være i efter ferien. Dog vil nogle 
årgange skulle have undervisning i faglokaler, 
Byøkologisk mm. 
 
Der stilles et forbedringsforslag til kommunikation 
tidligere i processen end, når man har alle svar klar. 
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Det kunne have være hjælpsomt med 
kommunikation om, at vi ville skrive mere konkret 
ud senere på ugen. Kritikken er taget til 
efterretning ☺ 
 
Der bliver spurgt ind til, om Blaagaard kan 
inddrages, - men det er desværre ikke muligt pga. 
nogle brandforhold. 
 
Der blev drøftet, hvorvidt der kommer til at være 
et større fagligt spænd, nu hvor udskolingen 
kommer tilbage – end normalt. Vi vil selvfølgelig  
fortsat arbejde med undervisningsdifferentiering, 
og har brug for at være sammen med eleverne igen 
for at kunne vurdere det faglige niveau – og rette 
undervisningen til herefter. 
 

 
5. 1 Juni børn (Nye 0 

klasser) 

Vi skal den 1 juni tage 

imod de nye 0 klasser.  

 

Orientering 25 
min 

 
Der er afsat samme antal ressourcer til at tage 
imod de nye 0.klasser, som vi plejer. Eleverne bliver 
inddelt i 6 grupper og der bliver lavet 
indkøringsforløb for dem, som også lever op til 
retningslinjerne. 
 
Fokusset i opstartsfasen kommer til at være på 
tryghed for de nye elever. Derfor er de 6 
børnegrupper dannet ud fra at man er i gruppe 
sammen med børn, man har gået i børnehave med. 
I løbet af de næste to uger vil detaljer om 
opstartsfasen og aktiviteter i denne periode blive 
meldt ud til de nye forældre.  
 
Som ny forældre kommer skoletilbuddet til at være 
fra 9 – 14. Har man pasningsbehov herudover, vil 
der være tale om et nødpasningstilbud.  
 
Farvel til SFO – god dag til Klub. Der er ved at blive 
udarbejdet et skriv til elever og forældre om dette, 
da nogle af traditionerne jo desværre må 
udskydes/aflyses. 
 
Der er også en overgang fra klub til UK for 
6.klasserne. Der vil ligeledes blive meldt ud til 
6.klasserne om, hvad det betyder for dem. 
 
+ brev til udskolingen generelt om UNIGs tilbud i 
Torvegården. 
 

 
6. Ombygning/byggeprojekt 

og praksisforsøg i en 
Corona tid. 
Kristoffer giver en status 
på  
a. Byggeprojektet på 

”broen” 

Orientering 20 
min 

Vi får renoveret vores kloak og næsten alle skolens 
toiletter henover sommerferien, - og videre ind i 
skoleåret. 
 

a) Byggeprojekt på Broen er ved at gå i gang. 
Lige nu er der ved at blive ryddet af et 
flyttefirma. Fra den 18.maj og henover 
sommerferien, bliver der arbejdet med 



 

 
4 

b. Byggeprojektet 
omkring Blaagaard 

c. Status på 
praksisforsøget på 
mellemtrinnet. 

 
 
 

ombygningen. 1.sal er efter planen klar 
efter ferien. Stueetagen er efter klar efter 
efterårsferien. Det betyder, at 5. og 
6.klassetrin i denne periode må rykke lidt 
rundt i nogle midlertidige løsninger, indtil 
deres lokaler er helt færdige. 
 

b) Projektet med Blaagaard har måtte 
udskydes pga. coronanedlukningen. Efter 
sommerferien startes op på 
inddragelsesprocessen og der arbejdes 
efter en 4-årig byggeplan. 

 
Det er et stort projekt og der er mange 
interessenter inde over ud over skolen, 
herunder familieafdelingen, fritidsbrugere 
mm.  
 

c) Der har været inddragelsesprocesser med 
medarbejdere på at få lavet nogle gode 
tegninger til den møbelbank, der skal 
bruges i forbindelse med praksisforsøget. 
Vi samarbejder med konsulentfirmaet 
NERD, som faciliterer denne proces for os. 
Næste skridt nu, er at NERD går videre 
med at få lavet aftaler med 
møbelproducenter og få lavet bestillinger.  
 

 
 

 

7. Eventuelt indledende 
drøftelse i relation til 
statsministerens 
udmelding i forhold til 
resten af skoleåret. 
Det står i skrivende stund 
ikke klart hvad der vil 
blive meldt ud omkring 
skole og genåbning i 
forhold til hvad der sker 
efter d.10/5. Det 
forventes at der er 
kommet en udmelding 
inden mødet. Det er på 
ingen måde sikker at den 
udmelding endnu har 
fundet form i konkrete 
tiltag på Enghavegård 
Skole når mødet bliver 
afholdt. Men forventeligt 
kan udmeldingen skabe 
grundlag for en 
umiddelbar reaktion fra 
skolebestyrelse og 
ledelsen. 

Drøftelse 20 
min 

Punktet er dækket under punkt 5 – og udgår 
derfor. 
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8. Punkter til kommende 

møder 
 

Opfølgning på coronasituationen. 
 
Principper for skole-hjem-
samarbejdet del 2 
“Fraværsteam” funktion og formål 
Feedback 
Orientering om udetilladelse 
Kommunikation mellem skole og 
forældre. 
 

 
 

5 
min 

 
Punkt til kommende møde.  
Mødet den 15.juni afholdes ”LIVE” på skolen ☺ + 
evt med nogle på Skype. 
 

• Evaluering af sen klassedannelse  

• Præsentation af kommende skoleårs 
team/fagfordeling. 

9. Sager udenfor dagsorden 
 

Orientering 
 
 

5 
min 

 Kristoffer orienterede om dette skoleårs 
teamdannelsesproces, som pt. er i gang. 
 
I næste uge går vi i gang med selve fordelingen af 
fagene i de enkle klasser. 

10. EVT.    

 
Kommende møder 
 15.juni 

 

 


